
Seniorklubben Fjorden 

u/Næstved Golfklub 
Bestyrelsen Navn Adresse Mobil Mailadresse 

Formand Tom Nielsen (TN) Parkvej 156, 1 – 140, 4700 Næstved 24797047 tomogco1@gmail.com 

Næstformand Vivi Nordby (VN) Ferskenvej 139, 4700 Næstved 40327433 vivinordby@stofanet.dk  

Kasserer Helge Larsen (HL) Læsøvej 49, 4700 Næstved 41420619 helge.4700@gmail.com  

Sekretær Niels Bruun (NB) Æblevænget 7A, 4700 Næstved 25301487 niebruun@gmail.com  

Ordinært medlem Anne-Grethe Torpe (AT) Vagtelvej 13, 4700 Næstved 24201896 agtorpe@dadlnet.dk  

1. suppleant Ole Olsen (OO) Fodbygaardsvej 21B, 4700 Næstved 28570062 ool@stofanet.dk  

2. suppleant 
Turneringsansvarlig 

Palle Bauer (PB) Søfronten 72, 1. tv., 4736 Karrebæksminde 52504789 palle.bauer@gmail.com  

  

 

 

Næstved den 2. november 2024 

 

Referat af ordinær generalforsamling i Seniorklubben Fjorden 

torsdag den 31. oktober 2024 kl. 14:00 
 

Generalforsamlingen blev afholdt i Næstved Golfklubs restaurant, 

Karrebækvej 461, 4700 Næstved 
 

Generalforsamlingen startede kl. 14:11. Der deltog 58 medlemmer. 

 

Formanden, Tom Nielsen, bød velkommen, hvorefter man gik over til generalforsamlingens dagsorden, som 

havde flg. ordlyd: 

 

1. Valg af dirigent 

2. Formandsberetning 

3. Fremlæggelse af revideret regnskab til godkendelse (fremsendt i mail til medlemmerne som bilag til denne 

dagsorden) 

4. Fastsættelse af kontingent 

5. Forslag fra bestyrelsen (ingen forslag) 

6. Forslag fra medlemmerne. 2 forslag modtaget. Se nedenfor ***) 

7. Valg til bestyrelse og suppleanter jf. § 6 og § 9 *) 

8. Valg af revisor og suppleant jf. § 6 og § 9 **) 

9. Eventuelt 

 

*) Ad pkt. 7. Valg til bestyrelse og suppleanter  

jf. § 6 og § 9, stk. 1: På valg som ordinære medlemmer er Vivi Nordby og Tom Nielsen. Begge er villige til 

genvalg.  

jf. § 6 og § 9, stk. 3 og stk. 5: Valg af suppleanter til bestyrelsen ikke aktuelt dette år. 

**) Ad pkt. 8. Valg af revisor og suppleant 

jf. § 6 og § 9, stk. 3 og stk. 5: Valg af revisorer ikke aktuelt dette år. 

***) Ad pkt. 6. forslag fra medlemmerne  

2 forslag fra Ellen Kaas Larsen: 1) vedr. slagspil og 2) vedr. spil med gul bold. Forslagene fremsendt i mail 

som bilag til denne dagsorden. 

 

Ad 1. Valg af dirigent 

Formanden foreslog Carsten Storgaard som dirigent. Denne blev valgt.  

Dirigenten takkede for valget. Han konstaterede derpå, at generalforsamlingen var lovligt indvarslet og 

indkaldt i overensstemmelse med foreningens vedtægter og således lovlig og beslutningsdygtig. Han gav 

herefter ordet til formanden med henblik på aflæggelse af formandsberetning. 

 

Ad 2. Formandsberetning 

Formanden, Tom Nielsen, indledte sin beretning med at konstatere, at vi som følge af den våde sæson kun 

havde nået at spille 22 turneringer i perioden 1. november 2023 til 31. oktober 2024. Novemberspillet i 2023 

og hele vinterspillet var blevet aflyst på grund af det våde vejr, og sommerspillet kunne først starte op den 2. 

maj 2024. Endvidere havde vi spillet en venskabsturnering mod Skovbo, denne gang i Skovbo, med pæn 

deltagelse fra Næstved, nemlig i alt 29 spillere. 
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Seniorklubbens medlemstal var her på beretningstidspunktet faldet fra 163 i 2023 til i år 151 medlemmer. 

Formanden rettede derpå en stor tak til OK for sponsorstøtten ved den årlige OK-match, som blev afholdt 

den 29. august. 

 

Den 24. - 26. juni havde Vivi Nordby arrangeret en – som sædvanlig – veltilrettelagt tur, denne gang til 

Nordsjælland. 30 medlemmer havde deltaget, og der var blevet spillet på 3 spændende baner, nemlig 

Mølleåen, Værebro og Ree. Formanden takkede derfor Vivi for en rigtig god tur. 

 

Formanden rettede derpå stor tak til Palle Bauer, Helge Larsen og Ole Olsen, der som turneringsledere på 

skift havde styret turneringerne med oprettelse, udarbejdelse af startlister, resultatberegning og ajourføring af 

Order of Merit.  

Samtidig var det en stor hjælp, at spillernes selvindtastning af scoren efterhånden kører på skinner. Der sker 

kun ganske få fejl, som hovedsageligt kan undgås, hvis man efter endt scoreindtastning sammenholder den 

indtastede score med scoren på det manuelt udfyldte scorekort.  

 

I den forbindelse mindede formanden spillerne om, at ved eventuelt afbud er det turneringslederen for den 

pågældende turnering, som man skal melde afbud til. Dennes telefonnummer og mailadresse fremgår af 

GolfBox for den pågældende turnering. Ved turneringer, hvor man også har tilmeldt sig spisning, skal man 

desuden huske, at afbud til spisningen skal ske direkte til restauranten. Normalt er tilmelding til spisning 

bindende, således at man hæfter for betalingen, med mindre man har en god undskyldning overfor Lone. 

 

Helt generelt hæftede formanden sig ved, at ud over glæden ved golfspillet er det sociale en meget vigtig 

faktor i Seniorklubben. Månedsafslutningerne, der som regel er holdspil fulgt op med spisning og 

overrækkelse af månedens præmier, bidrager i høj grad hertil. Samtidig sørger brugen af GolfBox til 

holdsammensætningen i månedens løbende turneringer for, at man gerne skulle møde forskellige medspillere 

fra gang til gang. 

 

Formanden afsluttede herefter sin beretning med at takke for samarbejdet med sekretariatet, restauranten og 

shoppen, tak til bestyrelsen for godt samarbejde i året, og ikke mindst tak til de medlemmer, som havde 

bakket op om Seniorklubbens arrangementer.  

 

Da ingen ønskede ordet til beretningen, konstaterede dirigenten at beretningen var godkendt. 

 

Ad 3. Fremlæggelse af revideret regnskab til godkendelse 

Seniorklubbens kasserer, Helge Larsen, fremlagde regnskabet, som var udsendt ved mail til medlemmerne 

som bilag til dagsordenen, og knyttede en række forklarende kommentarer hertil.  

Regnskabet udviste et overskud per 30. september 2024 på 3.500,62 kr. Det skyldtes formentlig, at der havde 

været en del turneringsaflysninger og derfor mindre udgifter til præmier, hvilket opvejede indtægtstabet ved 

det dalende medlemstal. 

Seniorklubbens kassebeholdning per samme dato var 64.615,46 kr. (Forrige år var det 61.114,84 kr.). 

Regnskabet påført underskrifter kunne om ønsket beses hos ham umiddelbart ved mødet. 

Dirigenten oplyste herefter, at regnskabet var godkendt af revisor uden bemærkninger. 

Der var ingen bemærkninger fra forsamlingen, hvorefter dirigenten konstaterede, at regnskabet var godkendt. 

 

Ad 4. Fastsættelse af kontingent 

Med henvisning til den tidligere redegørelse for klubbens økonomi foreslog kassereren et uændret årligt 

kontingent på 300,00 kr. 

Dette blev godkendt. 

 

Ad 5. Forslag fra bestyrelsen 

Bestyrelsen stillede ingen forslag. 

 

Ad 6. Forslag fra medlemmerne 

Der var to forslag, begge stillet af Ellen Kaas Larsen (EKL). Forslagene var udsendt som bilag til 

dagsordenen. 

Ad 1. Slagspil. EKL foreslog 10 minutter mellem starttiderne frem for de nugældende 8 minutter, da slagspil 
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grundet flere slag efter hendes erfaring tog lidt længere tid end ved almindelig Stableford. 

Tom Nielsen mente ikke, at der generelt brugtes flere slag, men han ville især nødigt bindes op på, at der ved 

slagspil altid skulle være 10 minutter mellem boldene.  

Palle Bauer var som turneringstilrettelægger bange for, at vi ville komme i tidsnød i relation til vores 

reservationstider med banen og derfor for mindre deltagerkapacitet. Han mente, at meget kunne klares ved, 

at spillerne strammede tempoet op med hensyn til at være klar på teestedet og slå ud til tiden, gå straks til 

bolden undervejs og især ikke lede for meget efter bolde. Det måtte så koste en ny bold! 

Tom Nielsen var meget enig med PB og gentog, at hvis vi bindes op på længere tid mellem holdene, vil der 

være plads til færre deltagere. 

Dirigenten ønskede en stemningstilkendegivelse ved håndsoprækning og konstaterede her, at man bibeholdt 

de 8 minutter mellem boldene. Han gik derpå over til forslag nr. 2 Gul Bold. 

 

Ad 2. Spil med Gul Bold. EKL fremlagde sit forslag: Ved holdturnering m. Gul Bold 27. juni, hvor den gule 

bold skulle spilles af hver spiller efter tur på hvert 3/4 hul, havde der til 9-hulsspillerne om morgenen ligget 

en seddel (ude ved maskinerne) om, at dagens turrækkefølge med den gule bold var i spillernes 

handicaporden. Dette krav fremgik ikke af INFO’en på GolfBox, og var derfor efter EKL’s opfattelse ikke 

lovligt. Det havde tillige været overraskende på de enkelte hold, at man umiddelbart før start var blevet 

frataget muligheden for selv at vælge turrækkefølge med den gule bold. Mange havde hjemmefra gjort sig 

tanker om turrækkefølgen. Alle 9-hulsspillerne havde dog haft start på hul 1, så i den henseende havde 

holdene været stillet lige. Efter forslaget ønskede EKL helt generelt reglerne for spillet jf. dagens INFO 

overholdt, samt at der fremover var ret for de enkelte hold (9- eller 18-huls) til selv at bestemme spillernes 

turrækkefølge ved spil med Gul Bold. 

 

Tom Nielsen oplyste, at han i sine papirer for dagens spil ikke havde noget angående det omtalte krav til 9-

hulsspillerne om turrækkefølgen med den gule bold. Men han var akkurat blevet bekendt med, at der nok ved 

maskinerne havde ligget en seddel med det omtalte krav efterladt fra Herreklubbens spil netop med gul bold 

ved deres månedsafslutning. Han var således helt enig med EKL om, at der naturligvis skal spilles efter 

angivelserne i turnerings-INFO’en på GolfBox. Så miséren skyldtes en beklagelig misforståelse. Han ville 

derimod ikke bindes op på, at der ved fremtidige turneringer med Gul Bold ikke kunne fastsættes særlige 

betingelser. EKL kvitterede med en sidebemærkning om, at hun fremover gerne så en oprydning i evt. 

fremlagte papirer. 

 

På forslag af Dirigenten tog forsamlingen redegørelserne til efterretning, hvorefter man gik over til næste 

punkt på dagsordenen. 

 

Ad 7. Valg til bestyrelse og suppleanter jf. Vedtægterne § 6 og § 9 

a. På valg dette år som ordinære medlemmer var Vivi Nordby og Tom Nielsen. Begge var villige til genvalg.  

Da der ikke blev bragt andre kandidater i forslag, konstaterede dirigenten, at de indstillede kandidater var 

valgt. 

b. Valg dette år af suppleanter til bestyrelsen var ikke aktuelt. 

 

Ad 8. Valg af revisor og suppleant jf. Vedtægterne § 6 og § 9 

Valg dette år af revisor og revisorsuppleant var ikke aktuelt 

 

Ad 9. Eventuelt  

Tom Nielsen omtalte henvendelse fra Trelleborg om at blive venskabsklub med Seniorklubben. Det ville 

give 2 venskabsturneringer om året. Henvendelsen gav også anledning til at sondere interessen blandt 

medlemmerne angående venskabsklubber generelt og aktuelt med Skovbo. Ved seneste turnering med 

Skovbo havde vi deltaget med ca. 30 spillere (med mulighed for 40). Ved eventuelt engagement også med 

Trelleborg ville det formentlig så blive én venskabsturnering ude og én hjemme hver sæson. 

Der var ingen, som talte imod TN’s skitse, men Per Sonne fandt det beklageligt, hvis der ved udespil ikke 

samtidig blev arrangeret noget hjemme.  

TN tilkendegav mulighed for at lave et organiseret arrangement hjemme – dog ikke som normal turnering 

med scoreindberetning, resultatopgørelse til månedsresultat, præmier m.v. 

Efter ønske om uformel meningstilkendegivelse ved håndsopretning tilkendegav mindst 30 positiv holdning 

til venskabsklubber og til engagement med Trelleborg. TN ville derfor gå videre med sagen. 
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Da ikke flere bad om ordet, takkede dirigenten på forsamlingens vegne bestyrelsen for dens indsats med 

akklamation og gav dernæst ordet tilbage til formanden. 

 

Formanden takkede Carsten Storgaard og forsamlingen for de pæne ord til bestyrelsen og suppleanterne, 

samt takkede dirigenten for mødeledelsen med en vingave og afsluttede herefter mødet. 

 

Generalforsamlingen sluttede kl. 14:42. 

 

 

Niels Bruun  

Referent 

Sekretær i Seniorklubben 

 

Referatet godkendt  

Næstved den 4. november 2024 

 

 

Carsten Storgaard 

Dirigent 

 
 


